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Újfajta hallgatói mozgalom van kialakulóban" 
Beszélgetés Balog Krisztával, a Szegedi Tudományegyetem 

doktoranduszainak képviselőjével 

- Honnan kerültél Szegedre, és miért a 
JATE TTK-t választottad? 

- Székesfehérváron születtem, oda 
jártam középiskolába is. Nagyon 
szerettem a matematikát, ezért vá-
lasztottam a matematikus szakot. 
Imádom a nyüzsgést, de Budapest 
túl nagy számomra. Bár 18 éves ko-
romig csak egyszer jártam Szege-
den, szimpatikussá vált számomra a 
város. Érdeklődési körömből faka-
dóan a JATE Természettudományi 
Karát választottam, és így, nyolc év 
távlatából ezt egyáltalán nem bán-
tam meg. Kedvelem ezt a várost, és 
most már sokkal inkább otthon ér-
zem magam itt, mint Fehérváron, 
ahol 18 évig éltem. 

- Hogyan teltek diákéveid? 

- Nagyon jól. A tanulás is jól ment, 
így diplomázás után kézenfekvő 
volt, hogy felvételizzek doktoran-
dusznak. Jelenleg harmadéves va-
gyok a Bolyai Intézetben. 

- Miként kerültél kapcsolatba a hall-
gatói mozgalommal? 

- Graduális hallgató koromban so-
ha nem voltam hökös, de mindig 
közel álltam hozzá. Már elsős ko-
romban személyes ismeretséget 
kötöttem jó néhány akkori 
hökössel, sokak közülük a hallgatói 
mozgalom elindítói voltak. Aztán a 
HOK-el való viszonyom még szoro-
sabbá vált mostani vőlegényem 
által, aki nem sokkal megismerke-
désünk után kezdett el ott tevé-
kenykedni, és jelenleg is ott dolgo-
zik. így amikor doktorandusz 
lettem, automatikusan egyfajta 
összekötő szerep hárult rám: dok-
torandusz-társaim gyakran megke-
restek, mert járatossá váltam az 
őket érintő kérdésekben, valamint 
a HŐK is hozzám fordult, ha a 
doktorandusztársadalommal kap-
csolatban felmerült valami, mert 
engem ismertek. Ez a helyzet nőt-
te ki magát odáig, hogy jelenleg a 
Szegedi Tudományegyetem Egye-
temi Tanácsának és az Egyetemi 
Hallgatói Önkormányzat Ügyvivő 
Testületének is tagja vagyok. 

- Milyennek ítéled a frissen megalakult 
egyetem hallgatói önkormányzatát? 

- Véleményem szerint nagyon jó 
csapat jött össze, olyanokból, akik 
hajlandóak dolgozni a nagy Egye-
temért. A kezdeti belső ellentéte-
ken, problémákon felülemelkedve 
olyan kompromisszumok születtek, 
melyek egy kiegyensúlyozott és 
botrányoktól mentes Egyetemi 
HÖK működését garantálják, és ez 
szerintem nagy szó. Újfajta hallga-
tói mozgalom van kialakulóban, 

ahol az érdekképviseletre helyező-
dik a hangsúly, a szolgáltatások he-
lyett. Talán ez is hozzájárul ahhoz, 
hogy a személyi ellentétek, viasko-
dások helyett a munka kerüljön 
előtérbe, és ezáltal helyreáll a hall-
gatóknak a HÖK-be vetett bizal-
ma. Sok múlik azonban majd az 
újakon: az integrációs munkákban 
résztvevők közül sokan végzünk az 
idén. 

- Mit tartasz legfontosabb feladatod-
nak? 

- Mint doktorandusz képviselő, 
nem csak a szűk PhD-s réteg érde-
keinek képviseletét tartom fontos-
nak, hiszen a jövő Egyetemének 
oktatói többnyire közülünk kerül-
nek ki, és egyáltalán nem mindegy, 
hogy 5-10, vagy akár 30 év múlva 
milyen egyetemen dolgozhatunk. 
Az egyes hallgatókra gondolva so-
kukban a jövő doktoranduszát lá-
tom, így érthető, hogy minden, a 
hallgatókat bármilyen szinten érin-
tő kérdés érdekel és foglalkoztat. 

Döbör András 


